

Date	19 August 2025
Announcement	مركز الابتكار التابع لمعهد الإمارات المالي يوقع مذكرة تفاهم مع المؤسسات المالية و"بريسايت"و"Core42" لاستكشاف حالات
	استخدام الذكاء الاصطناعي في قطاع الخدمات المالية في دولة
	الإمارات
	EIF Innovation Hub Signs MoU with Financial Institutions, Presight and Core42 to Explore AI
	Use Cases in the UAE's Financial Services Sector
Information	The Innovation Hub of the Emirates Institute of Finance (EIF) has launched a joint initiative focused on exploring the application of traditional and generative Artificial Intelligence (AI) in the financial services sector, in collaboration with HSBC Bank, Al Maryah Community Bank, and UAE-based technology firms, Presight and Core42.
	H.E. Khaled Mohamed Balama, Governor of the Central Bank of the UAE (CBUAE) and Chairman of the Board of Directors of EIF, witnessed the signing of a Memorandum of Understanding (MoU) between the EIF Innovation Hub and the participating entities during an event held at the EIF Innovation Hub in Dubai. The event gathered senior representatives from the financial, banking, and technology sectors.
	This strategic collaboration aims to explore the potential of AI to foster a secure and efficient banking environment by enhancing operational efficiency, strengthening cybersecurity, and elevating customer experience. It reflects the UAE's continuous commitment to accelerate digital transformation in support of cutting-edge AI technologies.
	The initiative calls for collaboration to explore practical real-world AI use cases within the financial sector, through a series of knowledge exchange sessions, joint research, and controlled pilots to assess AI use cases across various areas. This initiative places a strong emphasis on enabling responsible and ethical AI adoption, while fostering open dialogue between financial institutions and technology partners to advance scalable AI applications to support the future of digital financial services in the UAE.



Dr. Adel Al Sharji, Chief Operating Officer of Presight, noted that the pilot initiative presents an opportunity to harness the power of AI to enhance digital capabilities in financial institutions. He said: "Artificial intelligence is reshaping the future of financial services, offering unprecedented opportunities to enhance integrity, security, and operational efficiency. At Presight, we are proud to be at the forefront of this transformation, working closely with regulatory authorities and leading banks across the UAE to deploy AI solutions that safeguard financial systems and build trust. This initiative with EIF and our banking partners is a vital step in accelerating the responsible adoption of AI, reinforcing the UAE's position as a global leader in digital innovation and financial resilience."

،وشهد معالي خالد محمد بالعمى، محافظ مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي رئيس مجلس إدارة معهد الإمارات المالي، مراسم توقيع مذكرة التفاهم بين الأطراف المشاركة في المشروع خلال حفل أقيم في مركز الابتكار للمعهد في دبي، بحضور عدد من المسؤولين من المؤسسات المالية والمصرفية والتكنولوجية في الدولة

هدف التعاون الاستراتيجي إلى استكشاف إمكانات الذكاء الاصطناعي في تعزيز بيئة مصرفية ومالية آمنة وفعالة من خلال تعزيز الكفاءة التشغيلية، وتعزيز الأمن السيبراني والارتقاء بتجربة العملاء، ما يعكس التزام دولة الإمارات المستمر بتسريع التحول الرقمي .ودعم تقنيات الذكاء الاصطناعي المتطورة

وتُمثل المبادرة محطة نوعية لتعزيز التعاون من أجل استكشاف الحالات العملية لاستخدام الذكاء الاصطناعي في العالم الواقعي على مستوى القطاع المالي، من خلال جلسات تبادل المعرفة، والبحوث المشتركة، والتجارب الراسخة لتقييم حالات الاستخدام في مختلف المجالات. وتُركز بشكل أساسي على تبني الذكاء الاصطناعي واستخدامه بطرق مسؤولة وأخلاقية، مع تعزيز الحوار المفتوح بين المؤسسات المالية وشركاء التكنولوجيا لتطوير تطبيقات الذكاء الاصطناعي القابلة للتوسع لدعم مستقبل الخدمات المالية في دولة الإمارات



وأكد سعادة سيف حميد الظاهري، مساعد محافظ مصرف الإمارات المركزي للعمليات المصرفية والخدمات المساندة، نائب رئيس مجلس إدارة معهد الإمارات المالي أن إطلاق المبادرة يمثل خطوة استراتيجية يُجسد رؤية القيادة الرشيدة والتوجهات المستقبلية للدولة، ويُبرز الجهود للارتقاء بالقطاع المالي، وتطوير منظومة مالية متقدمة عالمياً، قائمة على الابتكار والمعرفة والتقنيات الناشئة. وأشار إلى أن تسريع تبني تقنيات الذكاء الاصطناعي بطريقة مسؤولة وآمنة، يؤدي دوراً حاسماً في تحقيق التوازن الصحيح بين التطور الرقمي والاستقرار المالي، مع تعزيز مرونة النظام المالي للدولة في ظل المتغيرات العالمية المتسارعة في مجال التكنولوجيا المالية